
 

 آغاز طرح برخورد
 با مخدوشی پلاک خودروها 

یکی از طرح های پلیس طرح برخورد با تخلفات پلاک است 
که اعمال قانون، توقیف و انتقال به پارکینگ و تشکیل پرونده 
برای رانندگانی که اقدام به مخدوشی پلاک وسیله نقلیه 
کرده اند را در پی دارد. دستکاری در پلاک، جابه جایی و تردد 
بدون پلاک و همچنین دستکاری در ارقام آن و مخدوشی 
آن تخلف و در برخی موارد جرم محسوب می شود. سرهنگ 
محمد رازقی، معاون عملیات پلیس راهور تهران بزرگ 
در برنامه تلویزیونی »شهر امن« به موضوع تخلفات پلاک 
وسایل نقلیه اشاره کرده و گفته: در هفته گذشته طرح برخورد 
با تخلفات پوشش، مخدوشی و دستکاری پلاک موتورسیکلت 
در شهر تهران به مرحله اجرا درآمد و از روز شنبه نیز این طرح 
به صورت ویژه در مورد خودروها اجرا می شود. او افزوده: برابر 
قانون و ضوابط تمامی خودروها باید پلاک داشته باشند و 
تخلف از ناحیه پلاک مانند پوشش، مخدوشی و دستکاری 
پلاک از دید پلیس دور نخواهد ماند و پلیس راهور تهران 
بزرگ با هریک از این موارد برخورد قاطع و قانونی می کند. 
سرهنگ رازقی تصریح کرده: اگر مخدوشی و دستکاری در 
ارقام پلاک صورت بگیرد جرم تلقی شده و ضمن تشکیل 
پرونده متخلف به مراجع قضائی معرفی خواهد شد و قانونگذار 

برای این تخلف 6 ماه تا یک سال  حبس در نظر گرفته است. 
او ادامه داده است که: از نظر پلیس راهنمایی و رانندگی 
هویت وسیله نقلیه با پلاک آن شناخته می شود و دستکاری، 
مخدوشی و پوشش پلاک، خط قرمز پلیس محسوب می شود؛ 
چراکه وقتی خودرویی پلاک ندارد یا راننده آن اقدام به پوشش 
و دستکاری پلاک می کند در واقع هویت آن وسیله نقلیه 
شناخته شده نیست.  سرهنگ رازقی گفته: تمامی خودروها 
در حالت استاندارد باید دارای پلاک باشند؛ موتورسیکلت یک 
پلاک، خودروها 2 پلاک و وسایل نقلیه سنگین دارای سه 
پلاک هستند که خودروهای سنگین باید یک پلاک بزرگ 

جهت دیده شدن بهتر بر روی قسمت عقب نصب کنند. 
به گفته او: تخلف پلاک اعمال قانون، توقیف و انتقال به 
پارکینگ را در بر خواهد داشت؛ مانند هفته گذشته که پلیس 
بسیاری از موتورسیکلت هایی را که به این نحو تخلفات پلاک 
داشتند به پارکینگ منتقل کرد.  سرهنگ رازقی افزوده: در 
این هفته نیز پلیس راهور تهران بزرگ طرح تشدید برخورد 
با خودروهایی که رانندگان آنها اقدام به دستکاری، پوشش 
و مخدوشی پلاک خودرو کرده اند را در دستور کار خود قرار 
داده است؛ چراکه برابر ماده 720 قانون مجازات اسلامی 
مخدوشی و دستکاری در ارقام پلاک جرم است و پلیس 
ضمن توقیف وسیله نقلیه راننده را به مراجع قضائی معرفی 
می کند. او به رانندگان توصیه کرده: با توجه به اینکه تخلفات 
پلاک جزو خطوط قرمز پلیس است و پلیس به هیچ عنوان در 
برخورد با این تخلف کوتاه نمی آید لذا به هیچ عنوان اقدام به 
دستکاری، پوشش و مخدوشی پلاک وسلیه نقلیه خود نکنند. 
سرهنگ رازقی گفته: باید به این نکته اشاره کرد که اگر 
راننده ای اقدام به دستکاری در ارقام وسیله نقلیه کند و با این 
کار پلاک خودروی دیگر اعمال قانون و جریمه شود، ضمن 
اعمال مجازات و توقیف و تشکیل پرونده جهت معرفی به 
مراجع قضائی راننده باید صورت وضعیت خلافی خود و آن 

خودرو را نیز پرداخت کند. 

اتوبان ساوه- آزادگان
رسیدگی به آسفالت اتوبان ساوه واقعا امری واجب و 
ضروری است. از مسئولان تقاضا داریم که نسبت به بهسازی 
این اتوبان و پر کردن چاله های وسط اتوبان که باعث تصادفات 
جاده ای و خسارات زیادی به رانندگان می زند، رسیدگی 

کنند. 
اکبری از تهران

ترافیک
ترافیک آخرنواب به سمت بوستان ولایت هنگام عصر 
و غروب به اوج خود می رسد و باعث شده که مردم زمان 
طولانی در این مسیر باشند. لطفا مسئولان سازمان ترافیک 
و راهنمایی و رانندگی منطقه به این موضوع رسیدگی کنند. 
سعیدی از تهران

وام
چرا شرایط وام ها اینقدر سنگین و غیرقابل دسترس است، 
با سود بالا و ضامن کارمند دولت یا پس انداز بیشتر از وام در 
خواستی! با این وضعیت افرادی که واقعا احتیاج به وام دارند 
نمی توانند آن را تهیه کنند و وام ها را کسانی می گیرند که از 

نظر مالی وضع شان خوب است. 
یک شهروند از اسلامشهر

جوابیه مترو
پیرو درج مطلبی در تاریخ 1402/2/21 تحت عنوان»پله 
برقی« به اطلاع می رساند: پله برقی 01 واقع در خروجی 
اتوبوسرانی ایستگاه آزادی به دلیل وجود برخی مشکلات و 
حفظ ایمنی مسافران گرامی، جهت انجام تعمیرات سنگین 
از چرخه بهره برداری خارج و پس از تامین قطعات و تعویض 

آن ها در مورخ1402/2/20 راه اندازی گردید. 
شرکت بهره برداری راه آهن شهری تهران و حومه

بیکاری جوانان
زمینه اشتغال جوانان هنوز فراهم نشده است و این مساله 
باعث نگراني قشر جوان و تحصیلکرده کشور شده که نیاز به 
رسیدگي جدي دارد. آقاي رئیس جمهور، لطفا زمینه اشتغال 

جوانان را فراهم کنید تا آنان از دغدغه بیکاري نجات یابند.
یک شهروند از اراک
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به همین راحتی: یکی از اعضای دفتر زاکانی اسلحه بی مجوز خریده 

چرا کارمند  شهرداری اقدام به تهیه اسلحه کرده؟
    زاکانی: یکی از کارکنان دفتر ما را به علت خرید اسلحه بازداشت کردند و دستگاه های امنیتی و نظارتی موضوع را بررسی کردند 

که پس از بررسی، این فرد آزاد شد

پلمب مجموعه سینمایی گلشن 
مشهد 

شهرآرا نیوز نوشت در راستای اجرای طرح 
عفاف و حجاب و برخورد با کشف حجاب در 
معابر و اماکن عمومی، مجموعه سینمایی 
گلشن مشهد واقع در برج تجاری آرمیتاژ توسط 
اداره اماکن این شهر پلمب شد. چند شب قبل 
برگزاری یک همایش در این سینما، که با کشف 
حجاب و عدم رعایت موازین قانونی تعدادی از 
حاضران در این همایش همراه بود، سبب شد 
تا این سینما به دلیل عدم رعایت قوانین مربوط 
به عفاف و حجاب پلمب شود. مجموعه تجاری 
آرمیتاژ مشهد که در آن مجموعه سینمایی 
گلشن واقع است، پیش از این بارها به دلیل 
عدم توجه و تمکین به قوانین مربوط به عفاف و 

حجاب با تذکر روبه رو بوده است. 

مستاجران؛ منتظر افزایش وام 
اجاره نباشند

سرپرست دفتر اقتصاد مسکن گفت: به 
دلیل محدودیت منابع بانک ها، فعلا برنامه ای 
برای افزایش وام ودیعه مستاجران نداریم. با 
گذشت یک ماه از دستور رئیس جمهوری مبنی 
بر افزایش سقف وام ودیعه اعلام شده است که وام 
ودیعه افزایش پیدا می کند و روال سنوات گذشته 
تکرار خواهد شد. این در حالی است که تمام 
عوامل افزایش نرخ اجاره از جمله بهای ملک، 
نرخ تورم، نرخ ارز و طلا و نرخ سود بانکی از سال 
گذشته به طور قابل توجهی افزایش پیدا کرده و 
اثر وام 100 میلیون تومانی وام ودیعه آن هم برای 
کلانشهرها کاملا خنثی شده است.  ابوالفضل 
نوروزی، سرپرست دفتر اقتصاد مسکن وزارت 
راه و شهرسازی درباره تصمیمات برای وام ودیعه 
گفت: فعلا برنامه ای برای افزایش وام ودیعه 
نداریم اما وام متقاضیان نهضت ملی مسکن تا 
550 میلیون تومان افزایش پیدا کرده است. او در 
پاسخ به این سوال که با توجه به افزایش قیمت ها 
در بازار اجاره آیا وام 100 میلیون تومانی می تواند 
قدرت مستاجران برای پرداخت رهن را پوشش 
یا افزایش دهد، تاکید کرد: باید بانک مرکزی 
به این سوال پاسخ دهد و علت مخالفت بانک 
مرکزی بحث مربوط به محدودیت منابع است. 

افزایش میزان کسرخدمت 
سربازان دارای فرزند

سردار تقی مهری درخصوص کسرخدمت 
سربازان وظیفه دارای فرزند اظهار کرد: از اول 
خرداد ماه سربازان وظیفه متاهل به رغم دریافت 
2 ماه کسرخدمت تاهل تا پایان سال 1404 به 
ازای تعداد فرزندان از تسهیلات کسرخدمت 
جدید بهره مند می شوند.  او گفت: سربازان وظیفه 
حین خدمت می توانند از 3 ماه کسرخدمت برای 
فرزند اول، 4 ماه کسرخدمت برای فرزند دوم و 5 
ماه کسرخدمت برای فرزند سوم بهره مند شوند.  
بنابر اعلام پایگاه خبری پلیس، سردارمهری در 
ادامه افزود: این تسهیلات صرفا به سربازان وظیفه 
حین خدمت اعطا می شود و این افراد می توانند با 
ارائه مدارک لازم به یگان خدمتی از کسر خدمت 
سربازی استفاده کنند.  این مقام ارشد انتظامی 
خاطرنشان کرد: مشمولان و خانواده های آنان 
برای کسب اطلاعات بیشتر می توانند از طریق 
 www. پایگاه اطلاع رسانی سازمان به نشانی
vazifeh. police. ir و یا کانال سازمان در 
پیام رسان های داخلی)سروش، ایتا و روبیکا( به 
نشانی khabaresarbazi@ از آخرین اخبار 

مربوطه مطلع شوند. 

شرایط دریافت وام سی میلیون 
تومانی بازنشستگان کشوری

شرایط ثبت نام و دریافت وام بازنشستگان 
کشوری اعلام شد. به گزارش ایلنا، دوره جدید وام 
ضروری بازنشستگان کشوری با افزایش دو برابری 
و به مبلغ 30میلیون تومان با دوره بازپرداخت 
36 ماهه و کارمزد سالانه چهار درصد به حساب 
متقاضیان واجد شرایط واریز می شود. سامانه 
ثبت نام اینترنتی وام ضروری بازنشستگان کشوری 
از روز شنبه ششم خرداد ماه فعال شده و در طول 
سال نیز به طور مستمر فعال خواهد بود. این 
امکان، براساس درخواست بازنشستگان و با هدف 
تسریع در خدمت به متقاضیانی که نیاز پیش بینی 
نشده به وام دارند در نظر گرفته شده است.  به 
گفته مدیرعامل صندوق بازنشستگی کشوری، 
نخستین مرحله پرداخت وام 30 میلیون تومانی، 
با توجه به اولویت بندی متقاضیانی که ثبت نام 
کرده بودند، برای 32هزار نفر از واجدان شرایط 
واریز شده است. در درگاه خدمات الکترونیک 
صندوق بازنشستگی کشوری، شرایط ثبت نام و 

دریافت وام قید شده است. 

افزایش 0.۳   درصدی نرخ 
بیکاری

اطلاعات منتشر شده از سوی مرکز آمار 
ایران در گزارش سالانه اشتغال این مرکز 
نشان می دهد که باوجود ثبات نسبی نرخ 
مشارکت اقتصادی، نرخ مشارکت مردان در 
سال گذشته نسبت به مدت مشابه در سال 
1400 کاهش یافته است.  بر این اساس، نرخ 
مشارکت اقتصادی افراد بالای 15سال در پایان 
زمستان سال 1401 حدود 40.۹ بوده که این 
نرخ در سال 1400 نیز همین میزان بوده است. 
با این اوصاف نرخ مشارکت اقتصادی زنان 
در همین دوره یکساله 0.3 افزایش و نرخ 
مشارکت اقتصادی برای مردان در همین دوره 

0.5 درصد کاهش یافته است. 

دریاچه ارومیه خشک شد؛ فشار خون مردم منطقه بالا رفت

شما نمی دانید من چه فشاری تحمل کردم
آرمان ملی: رئیس سابق سازمان حفاظت از محیط 
زیست در مصاحبه ای به احیای دریاچه ارومیه اشاره کرده 
و گفته هیچ حکومت و دولتی توان این را نخواهد داشت که 
دریاچه ارومیه را احیا نکند، چراکه اگر دریاچه خشک شود 

باید فکری برای جابه جایی شهر تبریز کنند. 
از ماحصل صحبت های کلانتری با خبرآنلاین این برداشت 
می شود که او در سمت و جایگاهی که در آن قرار داشته و با 
اعمال سیاست هایی که از آن نام می برد، مرگ دریاچه ارومیه 
را به تعویق انداخته است. به گفته او احیای دریاچه در شرایط 

عادی تا سال 1410 طول می کشید. 
کلانتری توضیح داده که پروژه تثبیت انجام شده اما اگر 
بخواهند با همین وضعیت ادامه بدهند خیر، آقای دبیر ستاد 
احیای دریاچه ارومیه چند روز قبل گفته که آب دریاچه 
13 سانتی متر کم شده است، این 13 سانت نسبت به مهر 
ماه است اما نسبت به فروردین سال گذشته 40 سانتی متر 
کم شده است. آن هم به رغم این که انتقال آب از زاب به 
بهره برداری رسیده است. لذا اگر یک وزیر نیرویی مانند 
چیت چیان داشته باشیم دریاچه طبق زمان بندی احیا 

خواهد شد.
رئیس سابق سازمان محیط زیست ادامه داده که »در 
سال 1412 باید برای 4 هزارو 200 کیلومتر دریاچه ارومیه 
14.7 میلیارد متر مکعب آب تامین شود که ارتفاع به 
1274.1 متر از سطح دریا برسد تا اکوسیستم دوباره احیا 
شود. ما قبل تر حدود 6 منطقه داشتیم که از آن جاها غبار 
نمکی بلند می شد، غبار نمکی در سال 13۹4 سبب شد از 
آذرشهر تا مراغه زنبور عسل مقصد خود را گم کند، بین 7 تا ۸ 
سال اگر زنبور عسل در منطقه ای فعال نباشد کل کشاورزی 
ریشه کن می شود. لذا مسائل اکولوژیکی، پزشکی و ژنتیکی 
اجازه نمی دهد هیچ دولتی احیا را کنار بگذارد، من نامه ای 
که برای رهبری نوشتم بلافاصله دستور رسیدگی به دولت 
وقت دادند، اما آن ها نمی دانستند چه کاری باید انجام دهند، 
کارهایی که ما سال 13۹3 انجام دادیم باید سال 13۸۹ 
انجام می شد، چیزی حدود 300 متر از تونل زاب در زمان 
آقای احمدی نژاد انجام شد، اما در زمان دولت روحانی 36 

کیلومتر تونل حفر شد، آن هم در 6.5 سال، این کار واقعاً 
بی سابقه است. این ها پیگیری های آقای روحانی بود. 

او در بخش دیگری از صحبت های خود می گوید: 
روحانی)حسن روحانی، رئیس جمهور سابق( اهل حساب 
و کتاب بود، روحانی آدم فهیمی است. روحانی واقعاً مظلوم 
واقع شد. از من پرسید هزینه احیا چقدر است، گفتم حداکثر 
یک میلیارد دلار است. گفتم اگر دریاچه خشک شود به 
اختلاف درجه حرارت تابستان و زمستان 7 درجه اضافه 
می شود، این 7 درجه معلوم نیست چه اثری روی ژنتیک 
انسان، حیوان و گیاه و میکروب می گذارد، چه جهش هایی را 
ما خواهیم داشت؟ سرطان یعنی جهش سلولی، در سال های 
13۹3 تا 13۹4 که اوج خشک شدن دریاچه بود سازمان 
دامپزشکی گزارش داد که سرطان پوست در حیوانات در 
شمال غرب دریاچه ارومیه که منطقه سلماس بود نزدیک به 
20 برابر شده است، دانشکده پزشکی دانشگاه تبریز گزارش 
داد فشار خون 0.1 بار )یک دهم( بالا رفته است، این ها اگر 
ادامه پیدا می کرد یعنی این که معلوم نبود در آن منطقه از 
نظر بیولوژیکی و اکولوژیکی، انسانی، حیوانی، گیاهی چه 
اتفاقی خواهد افتاد، وقتی من گفتم آقای روحانی متوجه 
این وضعیت شد، برای همین بی خود اولین مصوبه دولت را 

احیای دریاچه اورمیه انتخاب نکرد. 
کلانتری در پاسخ به این سوال که پس چرا آقای روحانی 
نتوانست برای این موضوع مهم، در برابر فشارهای سیاسی 

منطقه و نمایندگان مجلس مقاومت کند، توضیح داده که 
»وقتی کسی رئیس جمهور می شود می خواهد وضعیت 
را متعادل کند، وقتی قرار شد آن بند حذف شود )خرید 
گندم ها( آقای چیت چیان که وزیر نیرو بود گفت من نصف 
آبی که قرار بود از بند صرفه جویی و به دریاچه ریخته شود 
را از پشت سدها تامین می کنم، من هم گفتم از برنامه احیا 
یک یا دو سال عقب می افتیم، بنابراین قبول کردند تا جلوی 
فشارهای سیاسی بعدی را بگیرد. شما نمی دانید من چه 
فشاری تحمل کردم در این مدت، پوست کلفت بودم که 
دوام آوردم، چون اعتقاد داشتم، یک فرد عادی مانند همین 
آقای معتمدیان با یک فشار می گذارد  و می رود، ولی من به 
دریاچه ارومیه به عنوان یک مسئله ملی نگاه می کردم، حتی 
اگر می خواستند به من فحش بدهند، جاسوس یا مزدور 
بگویند. همین الان اگر فرودگاه تبریز بروید شهرداری حدود 
نه یا ده سال است دریاچه ای ایجاد کرده که حدود 300 هزار 
متر مکعب نیاز به آب دارد، اما من اجازه ندادم. یا طلبه های 
تبریز یک شهرکی را نزدیک باسمنج، جنوب دامنه سهند 
گرفته اند، جمیع امامان جمعه تبریز و طلبه ها گفتند 30 
لیتر آب می خواهند و من ندادم، برای این که آب قطره قطره 

جمع شود تا دریا شود. 
کلانتری در خصوص مسئولیت در دوران وزارت آقای 
چیت چیان هم گفته: پروژه احیا در دولت آقای روحانی به غیر 
از دو سال آخر که همکاری وزارت نیرو با ما کمتر شد کاملًا 
موفق بود، احیای دریاچه بر عهده وزیر نیرو است، اما آقای 
چیت چیان بعد از چند ماه گفت من نمی توانم هم وزیر باشم 
هم دبیر ستاد احیای دریاچه، من گفتم مسئولیت سال های 

اول و دوم را بر عهده می گیرم. 
او در این خصوص که چرا این مسئولیت را پذیرفت، توضیح 
داده که »آقای چیت چیان گفتند شما مسئولیت را بپذیر 
من اختیارات لازم درباره دریاچه ارومیه را به شما می دهم، 
همین طور هم شد، ما در چهار سال اول خیلی خوب پیش 
رفتیم، بزرگواری چیت چیان به وضعیت موجود دریاچه 
کمک بزرگی کرد ما در زمان آقای چیت چیان )وزیر نیرو( 

100 درصد به اهداف مان رسیدیم. 

آرمان ملی: علیرضا زاکانی، شهردار 
تهران، خیلی راحت در حاشیه یک آیین و در 
جمع خبرنگارها گفته است که دستگیری 
یکی از اعضای دفترش هیچ ربطی به فساد 
نداشته بلکه او اسلحه ای خریده که مجوز 
نداشته و کسی که به او فروخته گفته بعدا 
برایش مجوز می گیرد و چون او با امید مجوز 
این اسلحه را خریده مقصر نبوده و حالا 

آزاد شده!
نه در صحبت های آقای شهردار و نه 
هیچ جای دیگر به این نکته اشاره نمی شود 
که چرا یک کارمند یا عضو دفتر شهردار 
می خواسته اسلحه تهیه کند و کرده؟ اگر 
او به سلاح نیاز داشته آیا مقامات مسئول 
این تشخیص را نداده و برای او اسلحه تامین 
نمی کردند؟ جرم خرید اسلحه بدون مجوز 
چیست و چه تبعاتی به لحاظ حقوقی برای 

خریدار یا فروشنده به همراه دارد؟ 
مجازات حمل انواع سلاح بدون مجوز را 
اگر در مجلات حقوقی ورق بزنید با این موارد 
برخورد می کنید که »قانونگذار درباره اسلحه 
و مهمات جرایم مختلفی را مفروض داشته 
است از جمله خرید و فروش، تولید، توزیع، 
تعمیر و قاچاق، اما در ماده 6 قانون مجازات 
قاچاق اسلحه و مهمات به طور مشخص به 
جرم حمل و نگهداری اسلحه پرداخته و با 
توجه به نوع اسلحه ای که نگهداری شده 
باشد درجه مشخصی از حبس تعزیری را قرار 
داده است. همچنین در باب تشدید مجازات  
آمده است که نگهداری و حمل بیش از یک 
قطعه اسلحه و کشف قطعات بیشتر می تواند 
مجازات را یک درجه تعزیری افزایش دهد.«

درفضای  را  اینها  نداریم  علاقه   
عمومی بازگو کنیم

 خبر فساد در شهرداری تهران موضوعی 
است که در روزهای اخیر با اعلام یک پرونده 
20 هزار میلیاردی در شهرداری و تایید آن 
توسط علیرضا زاکانی شهردار تهران بار دیگر 
سر باز کرد، هرچند روز گذشته شهردار تهران 
گفت که این فساد ربطی به دوره مدیریت او 
نداشته  است. او ابتدا به شرح فساد و مصادیق 
آن پرداخت و بعد هم نکاتی در خصوص 
فسادی که توسط یکی از اعضای دفتر خودش 

مطرح شده بود، مطرح کرد. 
»افتتاح  آیین  حاشیه  در  زاکانی 

تصفیه خانه خلیج فارس و افتتاح طرح های 
مدیریت منابع آب منطقه 1۹« در قالب 
پویش شنبه های امید و افتخار، در جمع 
خبرنگاران در پاسخ به سوالی درباره مطرح 
شدن فساد 20 هزار میلیاردی در شهرداری 
تهران، به شرح مقدماتی در باب فساد 
پرداخت و با بیان اینکه »ما فساد را سه 
دسته کرده ایم، در یک دسته از فساد تعبیر 
این بود که اصطلاحا افراد خوردند و بردند و 
شهرداری متضرر شد که برای آن برنامه ای 
خاص ریختیم و حق و حقوق شهرداری را 
پیگیری کردیم« گفت: »این امر ربطی به 
دوره ما ندارد و به ادوار مختلف دوره های 

گذشته مربوط است.«
او به مورد فروشگاه شهروند اشاره کرد 
که از نظر او یک نمونه از بازگشت حق و 
حقوق به شهر است و توضیح داد و تکرار 
کرد که »ما حداقل 20 هزار میلیارد تومان از 
امکانات شهر را برگردانده ایم و ربطی به دوره 
ما نداشته است. در این بخش مجموعه هایی 
بودند که ما اینها را باز پس گرفتیم که عدد 
آنها امروز 110 مجموعه است که بالای ۸ 
هزار یا ۹ هزار میلیارد پول این مجموعه ها 
است. این رقم غیر از آن 20 هزار میلیارد 

است. سر فصل این امر باز است.«
زاکانی ادامه داده که »علاقه نداریم اینها 

را درفضای عمومی بازگو کنیم« و با ذکر 
مثالی ادامه داده: بام لند اشتباهی بود در 
گذشته صورت گرفته بود و قرارداد نادرستی 
بسته شده بود که ما آن را خاتمه دادیم و 
صورت جلسه کردیم تا بازگردد. قیمت آن 
سال گذشته 11 هزار تا 12 هزار میلیارد بود 
و به قیمت امروز 15 هزار یا 16 هزار میلیارد 
است و این غیر از آن 20 هزار میلیارد است. 
اما ما علاقه به توضیح اینها نداریم که خاطر 

مردم عزیز خدشه دار شود. 
شهردار تهران، سر فصل دوم فساد را 
ناظر به سیستم معیوبی دانسته که از دل 
آن آسیب بیرون می زد و یکی از کارهایی 
که در شهرداری تهران در این راستا انجام 
شد این است که نظارت فنی شهرداری 

سیستمی شد. 
او تصریح کرده: یک پرونده دیگر نیز برای 
ادوار قبل بود که ما سال قبل آن را بررسی 
کردیم. در آن پرونده فرد 7 میلیارد تومان 
پرداخت کرده بود اما در پایان کار ما بررسی 
کردیم که 127 میلیارد است که کارشناس 
مربوطه 120 میلیارد را حذف کرده و 7 
میلیارد را نوشته بود. ما آن را به روز کردیم. 
آن فرد ۸40 میلیارد به شهرداری پول داد 
و پایان کار گرفت. این هم برای سالها قبل 
است و ربطی به ما ندارد و برای منطقه 6 بود. 

ما به سمتی می رویم که قراردادهایمان را 
شفاف کنیم و کمیسیون ماده 5 ما در سایت 

شفافیت است. 
اما نکته مهم تری که شهردار تهران به 
آن اشاره کرده به همان بحث فساد یکی از 
اعضای دفترش برمی گردد، او این فساد را 
رد کرده و اینطور توضیح داده که »یکی از 
مواردی که ما خودمان کشف کردیم مربوط 
به 5 نفر بود که خودمان دنبال کردیم و با 
اینها برخورد شد. اینها را به دفتر ما انتساب 
می دادند که اشتباه بود. کسی که از دفتر ما 
دستگیر شده بود موضوعش فساد نبود بلکه 
از آن شبکه، خرید اسلحه کرده بود. دستگاه 
امنیتی دنبال کردند و موضوع فساد نبود. 
آنکه به او فروخته بود گفته بود این اسلحه 
است و مجوز آن را برایتان می گیریم به نوعی 

او به امید مجوز، اسلحه را گرفته بود.«
او گفته زلزله، سیلاب، فرو نشست زمین 
و توفان چهار مخاطره ای است که تهران در 
معرض آن است و ادامه داده که برای همه 
این مخاطرات برنامه ای ارائه کردیم، برای 
مثال در خصوص زلزله باید هم آماده مقابله 
باشیم و هم نوسازی بافت فرسوده و ناپایدار 
را اولویت قرار دهیم. به طوری که سال 
قبل بیش از ۸ درصد پروانه بافت فرسوده 

افزایش یافت. 

 شهردار تهران پس از تایید فساد 20 هزار میلیاردی آن را مربوط به دوره های گذشته دانست
 او گفته موضوع بازداشت یکی از اعضای دفترش به فساد مربوط نبوده

 چرا یک کارمند یا عضو 
دفتر شهردار  می خواسته 
اسلحه تهیه کند و کرده؟ 
اگر او به سلاح نیاز داشته 

آیا مقامات مسئول این 
تشخیص را نداده و برای او 
اسلحه تامین نمی کردند؟ 

جرم خرید اسلحه بدون 
مجوز چیست و چه 

تبعاتی به لحاظ حقوقی 
برای خریدار یا فروشنده 

به همراه دارد؟


